
 

Motto: "Fakulta je místo pro studenty, fakulta je místo pro všechny".  

"Jsme zvyklí na speciální výzvy, rádi Vás budeme v senátu hájit.” 

 

Náš minulý program – co se díky vzájemnému dialogu současných senátorů za 
ÚSS s ostatními senátory a vedením již povedlo  

● Zadávání závěrečných prací, cestovních příkazů a všeho dalšího je v současné 
chvíli on-line.  

● Podpořili jsme a stále se budeme zasazovat o lepší průběžný dialog vedení 
fakulty, vyučujících (i externistů) a studentů navzájem. 

● Zasadili jsme se o zlepšení vybavení místností určených k odpočinku a 
relaxaci, např. i dovybavením jednoduchého kuchyňského koutu apod. - byl 
zřízen koutek s mikrovlnnnou troubou a již je schválen další. 

● Na ul. Purkrabská je možné si nakoupit občerstvení v bezobslužných 
automatech. 

● Byl inovován a posílen úsek praxí, stejně tak možnost / nutnost odevzdávání 
praxí elektronicky. 

● Výuku je již možné hodnotit průběžně. 
● V IS HAPu je již možno uvést i vytvoření originálních metodik, výukových 

materiálů, certifikovaných vzdělávacích postupů. 
● Byl otevřen dialog ohledně otevřenosti financování fakulty, vnitřního toku 

prostředků, transparentnost využití a distribuce jednotlivých fondů. 
 

 

O co budeme nadále a nově usilovat 

Pro všechny 

● Pokračovat ve snaze podporovat společné setkávání studentů a 
akademiků - formálně i neformálně - podporovat společný prostor fyzický i 
mentální. 

● Zasazovat se o rovný, partnerský přístup jak ke studentům, tak i k 
zaměstnancům mezi sebou. Kultura vzájemnosti a respektu je 
předpokladem (nejenom) pedagogické profese a je třeba ji pěstovat zvláště na 
PdF. 

● Zasazovat se o propojení s praxí (se zařízeními a fakultními školami); budeme 
podporovat aktivity pedagogů směřující do praxe, tak aby tyto zkušenosti mohli 
poté sdílet se studenty. Nechceme vytvářet "akademickou bublinu", která je 
odtrhnutá od reality ve školství. 



 

● Chceme větší přehlednost potřebných témat pro zpracování 
kvalifikačních prací tak, aby mohly sloužit praxi, mohly být shromažďovány, 
navázány vzájemně na sebe a být navázané i napříč pracovišti. 

● Zároveň chceme usilovat o větší podporu aktivit studentů i akademiků v rámci 
vědy a výzkumu - dostupnost supportu pro objektivní výzkum - větší 
zpřístupnění evidence-based a kvalitativních metod a prostředků.  

● Chceme dále podpořit vyšší propojení pracovišť a oborových skupin  
napříč fakultou a univerzitou komunikováním jejich potřeb a vzájemným 
podílem na studijních programech s ohledem nejenom na učitelské, ale i 
neučitelské programy. 

● Budeme hledat možnosti transparentnějšího zprostředkování podrobných 
informací z jednání senátu směrem k akademické obci např.  zajištěním 
kvalitnějšího a stabilnějšího AV streamu, zprostředkování přehledných 
zápisů z jednání senátu a jednání komisí, informovaností o projednávaných 
bodech. 

● Podpoříme větší dostupnost jednání senátu pro případné hosty z řad členů 
akademické obce. 

● Budeme požadovat vyšší elektronizaci systému přístupu do budov fakulty 
a výukových prostor – chceme, pokud možno „omezit „klíčnictví“ a mít 
fakultu otevřenou, ale i bezpečnou a moderněji přístupnou pro pedagogy i 

studenty – „Za fakultní „lítačku“  সহ! 
● I nadále se budeme zasazovat o zdokonalení pokrytí signálem Wi-Fi ve všech 

prostorách fakulty. 

 

Pro pedagogy: 

● I nadále se budeme zasazovat o snížení administrativních a neakademických 
organizačních  úkonů u akademických pracovníků. 

● Zasadíme se o lepší podporu akademických pracovníků při přípravě 
náročných výzkumných projektů  (GAČR, TAČR ad.) a o podporu 
výzkumné činnosti pracovníků a studentů dostupností služby moderního 
statistického vyhodnocení dat. 

● Zasadíme se o realizaci přednášek a seminářů zaměřených na zvýšení 
kompetence v oblasti metodologie výzkumů. 

● Pro akademické pracovníky musí být k dispozici srozumitelný manuál 
definující vhodné pole publikační a konferenční činnosti – a průběžně 
aktualizovaný. 

● Budeme požadovat revizi přístupu k využití digitálního prostoru k podpoře 
prezenční i kombinované výuky a prezenčního elektronického testování v 
prostorách počítačových učeben fakulty.  

● Budeme se zasazovat o vyšší podporu zvyšování individuálních odborných 
jazykových kompetencí akademických i neakademických pracovníků. 



 

 

 

 

Především pro studenty 

● Budeme se snažit o funkční změny v rámci obsahové náplně předmětů a 
možnost jejich propojování. 

● Budeme i nadále prosazovat snahu o vznik normy, která upřesní komunikaci 
vyučujících se studenty (a naopak) včetně lhůt pro odpovědi nebo 
pravidelnější důvěryhodné a bezpečné komunikace garantů programů se 
zástupci studijních skupin.  

● Zasadíme se o větší podporu a kontrolu flexibilnější organizace praxí s ohledem 
na jejich  harmonogram realizace a kontroly. 

● Chceme se zasadit o zvýšení možností interaktivních forem výuky - v nových 
akreditacích (distanční, e-learning, přednášky v on-line prostředí, webináře 
atd.). 

● Budeme požadovat nastavení efektivnějších procesů a přesných „user-
friendly“ pravidel pro zadávání, zpracovávání, vedení a odevzdávání 
kvalifikačních prací – aby se při zpracování práce mohli soustředit na společnou 
práci na obsahu a aplikačních výstupech (normy citací, šablony se společným 
vizuálním stylem).  

● Budeme naslouchat studentům a podporovat kvalitu jejich zázemí a fungování 
na fakultě (podpoříme zřízení uzamykatelných prostor pro úschovu zavazadel, 
rozšíření zázemí pro studium mimo výuku atp.) 

 

 
    

Volte tým kandidátů Ústavu speciálněpedagogických studií! 

 


